
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 323 (Alm. del), som Liselott Blixt (DF) 

har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 26. fe-

bruar 2009. 
 

Spørgsmål 323: 
"Hjertecenter Varde har i brev af 30. januar 2009, jf. SUU alm. del – bilag 238 

meddelt, at centret har ledig kapacitet og er parat til at implementere hjertepakker-

ne. På den baggrund bedes ministeren oplyse, hvad hans holdning er til, at regio-

nerne således synes at have mulighed for at komme ventetiderne til livs, og om han 

synes at det er en god idé, at lade Hjertecenter Varde indgå i implementeringen." 

 

 

Svar: 
Jeg finder det absolut relevant, at Hjertecenter Varde gør opmærksom på, at centret 

har ledig kapacitet og derfor er parat til at deltage i implementeringen af pakkefor-

løb på hjerteområdet. Desuden er det positivt, at centret er med til at udgøre de 

kapacitetsmæssige forudsætninger for at komme ventetiderne på hjerteområdet til 

livs. 

 

Det er da også min og regeringens generelle holdning, at patienterne skal tilbydes 

den bedst mulige behandling, hvad enten det sker i offentligt eller privat regi. 

 

Det er imidlertid regionerne, som har ansvaret for at implementere indholdet i de 

udarbejdede pakkeforløb samt efterfølgende at udrede og behandle hjertepatienter i 

overensstemmelse hermed. 

 

Det er således op til regionerne at vurdere, hvorvidt der er behov for at inddrage 

privat kapacitet – herunder Hjertecenter Varde – i forbindelse med implementerin-

gen og driften af pakkeforløbene på hjerteområdet.     
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